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Barčiansky súčasník
Z rokovaní

Starosta mestskej časti zvolal na deň 1.7.2015 
o 16,00 hod. zasadnutie miestneho zastupiteľ-
stva v zasadačke na 1. poschodí, Abovská 32, 
s programom, ktorý bol bez zmeny schválený 
v prvom bode - otvorenie. Zasadnutie otvoril 
a viedol p. František Krištof, starosta mestskej 
časti Košice – Barca. Pracovné predsedníctvo 
pracovalo v zložení: p. František Krištof, p. Im-
rich Buľko , PhDr. Mária Kmecová, JUDr. Mária 
Želinská. Za zapisovateľku bola menovaná pani 
Lucia Brečková. Za skrutátora bol navrhnutý 
a schvá lený p. Marek Rusnák. Za overovateľov 
zápisnice boli navrhnutí a schválení Imrich Buľko 
a Marian Kačmár, Stála návrhová komisia praco-
vala v zložení Dušan Pracko a Jarmila Kunová. 
Prítomných bolo všetkých 7 poslancov, takže 
rokovanie bolo uznášaniaschopné, naviac sta-
rosta privítal aj mestského poslanca pána Igora 
Sidora, občanov a zástupcu YESS SPORT CEN-
TRUM, s.r.o. p. Kardoša. Program rokovania bol 
schválený v nadväznosti na presun bodu č. 8 na 
úroveň bodu 3, s následným posunom číslova-
nia ďalších bodov.

V rámci bodu „Dopyty a návrhy občanov“ 
boli postupne občanmi, resp. zástupcami rady 
školy predkladané otázky a pripomienky k prob-
lematike výstavby telocvične, a to v ob las ti ter-

mínov, zabezpečenia fi nancovania, zmluv ných 
podmie nok a požiadaviek na zvýšenie využitia 
pre potreby školy a verejnosti. Na konkrétne 
otázky postupne odpovedal pán mestský po-
slanec Sidor, zástupca realizátora p. Kardoš 
a starosta. K jednotlivým témam sa pridali aj po-
slanci. Bližšie požiadavky a jednotlivé stanoviská 
k predmetnej problematike sú v zápisnici z ro-
kovania. V rámci tohto bodu uviedol p. mestský 
poslanec Igor Sidor radou školy zvoleného kan-
didáta na riaditeľa Základnej školy p. Mgr. Miro-
slava Gajdoša, ktorý sa predstavil a rovnako aj 
svoje vízie so zameraním na rast školy, osobitne 
v oblasti telovýchovy a športu, ktorá v posled-
nom čase chýbala v značnom rozsahu.

V presunutom bode - žiadosť o predĺženie 
termínu výstavby telocvične - bola prerokovaná 
požiadavka spoločnosti YESS SPORT CENTRUM, 
s.r.o. o predĺženie realizačného termínu do 
29.2.2016 formou dodatku k zmluve z dôvodu, 
že stavebné povolenie nadobudlo právoplat-
nosť až 5.6. 2015, pričom v súčasnosti rozšírené 
možnosti fi nancovania aktivity z dotácií EU bude 
uzavreté do konca júla 2015, pričom zmluvné 
podmienky neumožňujú začatie výstavby skôr, 
ako bude predmetná zmluva uzatvorená. Bližšie 
túto požiadavku doplnil p. Kardoš a mestský po-
slanec Igor Sidor. Po dlhej diskusii poslancov, vy-
jasňovaní si postojov a požiadaviek v zmluvných 
vzťahoch medzi mestom, mestskou časťou, re-
alizátorom a požiadavkami zo strany rodičov a 
verejnosti, bolo prijaté uznesenie, v ktorom MZ 
schvaľuje predĺženie termínu výstavby telocvič-

ne do 29.02.2016 s tým, že nájomca sa zaväzuje 
zrealizovať vykonanie zemných prác a základ-
ných pilotov do 15.09.2015. V ďalšej časti už 
rokovanie pokračovalo bez rozsiahlej diskusie, a 
to na vedomie bola vzatá správa o vyhodnotení 
a kontrole uznesení, o činnosti starostu v dobe 
od posledného MZ, správa o činnosti hlavného 
kontrolóra ako aj o pláne činnosti na II. polrok. 

Návrh I. úpravy rozpočtu pre rok 2015 bol 
prerokovaná v nadväznosti na uvedenie staros-
tom, stanoviskom predsedu fi nančnej komisie 
p. poslancom Dušanom Prackom a hlavným 
kontrolórom p. JUDr. Máriou Želinskou. MZ 
schválilo 1.úpravu rozpočtu pre rok 2015 so za-
pracovanými pripomienkami , a to zvýšenie 
bežných príjmov o 14.876,- €, zvýšenie bežných 
výdavkov o 10.052,- €, zvýšenie kapitálových 
výdavkov o 4.824,- €, pričom celkový rozpočet 
zostáva vyrovnaný v objeme: vríjmy 601.926,- € 
a výdavky 601.926,- €, ako aj štruktúru účelo-
vo viazaných fi nančných prostriedkov vo výške 
10 000 € na technické vybavenie a prístavbu.

V súvislosti s novou výzvou na rekonštrukcie 
a obnovu verejného osvetlenia miestne zastupi-
teľstvo po prerokovaní s ú h l a s í 

- s predložením žiadosti o NFP „Obnova 
verejného osvetlenia v mestskej časti Košice – 
Barca“ v operačnom programe Konkurencie-
schopnosť a hospodársky rast v rámci výzvy 
Prioritná os 2 – Energetika – Opatrenia 2.2 – 
Budovanie a modernizácia verejného osvetlenia 
pre mestá o obce a poskytovanie poradenstva 
v oblasti energetiky. Kód výzvy KaHR – 22VS-
1501.
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- so zabezpečením 5% fi nancovania žiadosti 
projektu „Obnova verejného osvetlenia v mest-
skej časti Košice – Barca“ vrátane príslušných 
podmienok predmetnej výzvy KaHR – 22VS-
1501. Zároveň súhlasí so spracovaním svetelno-
technickej časti verejného osvetlenia v ostatnej 
časti (mimo predchádzajúcej rekonštrukcie), 
a to v prevedení LED svietidiel a zabezpečova-
ním príslušných podkladov.

V rámci 10. bodu rokovania bol schválený 
plán zasadnutí miestneho zastupiteľstva, a to 
23. september 2015 a 09.december 2015.

V bode 11. starosta F. Krištof a prednostka 
PhDr. Mária Kmecová podali informáciu o prí-
prave plánu sústredených osláv 800. výročia pr-
vej písomnej zmienky, a to z pohľadu časového 
- na posledný augustový týždeň, resp. víkend. 
Ďalej z hľadiska obsahu kultúrnych a spoločen-
ských podujatí, o čom sa občania včas dozvedia 
z patričnej prezentácie priebehu a programu 
osláv. V tomto čase sa tieto aktivity zabezpečujú 
vrátane získania ich fi nančného krytia. 

V rámci rôzneho bola podaná informácia 
o požiadavke na tábor v rámci knižnice, požia-
davka na podporu Festivalu sakrálneho ume-
nia ...

Z činnosti starostu 
od posledného MZ

• Dňa 12. mája 2015 som sa zúčastnil za-
sadnutia Valného zhromaždenia združenia 
Cassoviainfo (Združenie mesta Košice, TU, UVT, 
UPJŠ,UVT a 22 mestských častí), kde v rámci 
programu bol prerokovaný rozbor hospodá-
renia združenia za rok 2014, návrh rozpočtu 
združenia Cassoviainfo na rok 2015, informácia 
o aktuálnom stave v projekte Elektronizácie slu-
žieb mesta Košice (OPIS) a informácia o integ-
rácii systému IIS KE na mestské časti. Predsedom 
združenia je JUDr. Martin Petruško - námestník 
primátora mesta. 

• Dňa 19. mája som sa zúčastnil stretnutia 
starostov malých mestských častí v Myslave, 
kde sa hľadal postup v súvislosti s riešením poč-
tu mestských častí.

• Predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov 
zvolal 4. rokovanie na 1.júna 2015, kde v rámci 
programu primátor mesta predložil informáciu 
o návrhu na redukciu počtu mestských časti na 
území mesta Košice. K tomuto bodu bola roz-
siahla diskusia so záverom, predloženia návrhu 
do mestského zastupiteľstva na prípravu legis-
latívy a vyhlásenie referenda v termíne konania 
parlamentných volieb, ktoré budú v marci 2016. 
V rámci programu bola prezentácia geografi c-
kého informačného systému spoločnosti Ge-
odeticca a o Únii žien Slovenska - 70. výročie 
vzniku informovala pani Huštátyová. 

• Dňa 28. mája v popoludňajších hodinách 
som sa spolu s mestským poslancom Igorom 

Sidorom stretol so zástupcami fi riem z ulice 
Podnikateľskej vo veci možnosti riešenia opra-
vy technického stavu komunikácie, jej údržby 
a dopravného značenia. Následne v tejto veci 
sme sa stretli s ďalšími podnikateľmi v priesto-
roch Eurovia, kde boli predložené predpokla-
dané náklady na opravu komunikácie s tým, že 
sa ešte prehodnotia možné podiely fi nančného 
krytia a participácia na oprave cesty.

• 30. mája som spolu s mestským poslan-
com Igorom Sidorom a starostkou Šebastoviec 
Monikou Puzderovou otvoril prvú časť osláv 
MDD na ihrisku. Druhá časť osláv pokračovala 
v miestnom Barčianskom parku dňa 6. júna di-
vadelným predstavením pre deti.

• Ministerstvo hospodárstva Slovenskej re-
publiky ako Riadiaci orgán pre Operačný prog-
ram Konkurencieschopnosť a hospodársky rast 
zorganizovalo informačný seminár na magis-
tráte dňa 4.6. 2015, ktorého som sa zúčastnil, 
a to k vyhlásenej výzve na predkladanie žiadostí 
o nenávratný fi nančný príspevok na budovanie 
a modernizáciu verejného osvetlenia pre mestá 
a obce v rámci výzvy Prioritná os 2 – Energeti-
ka - Opatrenie 2.2 – Budovanie a modernizácia 
verejného osvetlenia pre mestá a obce a posky-
tovanie poradenstva v oblasti energetiky. Kód 
výzvy KaHR–22VS–1501

• V piatok 5.6. som sa zúčastnil slávnostného 
otvorenia pravidelných liniek z Košíc do talian-
skeho Bergama pri Miláne a do anglického Don-
casteru pri Sheffi elde, ktoré sa konalo v letištnej 
hale za prítomnosti mnohých hostí a médií.

• Dňa 8.6. som sa zúčastnil stretnutia sta-
rostov a primátorov miest a obcí na magistráte, 
a to v súvislosti s prípravou diaľnice D1 a rých-
lostnej cesty R2, ktoré viedol štátny tajomník 
ministerstva dopravy Viktor Stromček spolu 
s predsedom KSK Zdenkom Trebuľom a primá-
torom Košíc Richardom Rašim. Oboznámili prí-

tomných s pripravenosťou jednotlivých úsekov 
od Kriváňa až po Košické Olšany, a to z hľadiska 
technickej prípravy, fi nančného krytia a pred-
pokladaných termínov realizácie.

• Dňa 9.6. som sa zúčastnil rokovania regi-
onálneho združenia v mestskej časti JUH, kde 
bola podaná informácia o priebehu 26. snemu 
ZMOS, stavu personálneho obsadenia predsed-
níctva Rady ZMOS v nadväznosti na zasadnutie 
Rady ZMOS, ako aj o ďalších aktuálnych legi-
slatívnych procesoch týkajúcich sa miest a obcí.

• Opakovane som rokoval s riaditeľom ma-
gistrátu a vedúcim správy komunikácií vo veci 
požiadaviek na opráv komunikácií a chodníkov 
mestskej časti v nadväznosti na predložené pí-
somné požiadavky.

• Dňa 17. 6. som sa zúčastnil rokovania na 
Okresnom úrade vo veci riešenia komuniká-
cie do spaľovne KOSIT z pohľadu vlastníckych 
vzťahov, zodpovednosti štátu a mesta Košice za 
účasti zástupcov okresného úradu, mesta Koši-
ce a Dopravného inšpektorátu.

• ako člen Rady školy som sa zúčastnil na 
voľbách riaditeľa základnej školy, nakoľko Mgr. 
Michal Ďurík dňom 1.7.2015 odchádza do dô-
chodku. Z pôvodne 6 kandidátov, po odstúpení 
dvoch bol zvolený a navrhnutý na funkciu riadi-
teľa pán Mgr. Miroslav Gajdoš.

• Dňa 16. júna som sa zúčastnil rokovania 
Rady starostov vo veci stanoviska k preroko-
vaným materiálom na mestské zastupiteľstvo 
a problematiku čistoty v mestských častiach.

• Dňa 22. 6. sa konalo zasadnutie mestské-
ho zastupiteľstva, kde boli prerokované a prijaté 
opatrenia v oblasti zmeny programového roz-
počtu, kompenzácie v rámci MHD pre občanov 
mesta a ďalšie dokumenty v oblasti statickej do-
pravy a postupu rekonštrukcie koľajových tratí 
a uzlov.

F.Krištof

Z rokovaní
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Často dostávame otázky, či už na miestnom 
zastupiteľstve od občanov, alebo pri inej komu-
nikácií, prečo sa nečerpú eurofondy, prečo ne-
čistíme Slovensko podľa výzvy, prečo ...

Je potrebné poznať problematiku tejto ré-
toriky, ktorou média bez patričných vedomostí 
masírujú verejnosť v rámci rôznych politických 
aktivít.

Mestská časť Košice - Barca, ako súčasť kraj-
ského mesta, ešte donedávna nemohla sa za-
pájať do čerpania eurofondov. Až aktivita pani, 
v súčasnosti europoslankyňa, predtým poslan-
kyňa NR presadila, že do čerpania niektorých 
eurofondov sa môžu zapájať aj mestské časti 
Košíc. Následne sme využili možnosť zapojiť sa 
do výzvy na rekonštrukciu vereného osvetlenia 
v roku 2010, vyhodnotenie prišlo v roku 2012 
a v roku 2014 má Barca 217 nových svietidiel. 
Teraz sa pokúšame zapojiť do ďalšej novej vý-
zvy na verejné osvetlenie dúfajúc, že uspejeme. 

Tým, že sme súčasťou mesta Košice, do 
viacerých výziev sa môže zapájať len mesto - 

napr. v oblasti elektronizácie verejnej správy - 
kde sme spolupartnermi mesta, v oblasti výzvy 
na likvidáciu skládok - (mesto je prijímateľom 
poplatkov za odpad), výzvy v rámci eurofon-
dov s rôznym zameraním, pre rôzne inštitúcie, 
oblasti ...

Na rozdiel od eurofondov zameraných na 
obnovu vidieka máme smolu, nakoľko sme 
súčasťou krajského mesta. Pritom obce môžu 
reagovať na výzvy samostatne i v rámci regi-
onálnych združení.

Napriek tomu, že väčšina výziev si vyžaduje 
určitú náročnosť na spracovanie, mestská časť 
v rámci komunikácií s príslušnými inštitúciami 
sa pravidelne zapája každoročne do výziev, 
kde máme možnosť uspieť. Aj posledne sme 
sa v rámci výzvy Ekopolis zo 49 účastníkov 
a konkurencii na úrovni miest SR skončili v prvej 
desiatke, no fi nancie boli pridelené len prvým 
piatim. Nevadí, ideme ďalej.

Takže aspoň toľko k eurofondom pre infor-
máciu z prvej ruky.

Barca a eurofondy

V zasadačke miestneho úradu v Ko-
šiciach - Barci na Abovskej ulici 32 sa 
uskutočnila dňa 25. 5. 2015 „Barčian-
ska kvapka“, ktorú organizoval MS SČK 
a starosta MČ v spolupráci s NTS (Ná-
rodnou transfúznou službou SR). Daro-
vať cennú tekutinu prišlo 24 občanov, 
za čo im aj touto cestou ĎAKUJEME.

Mami 
klub

Na pôde našej knižnice sa zača-
li stretávať aj mamičky s malými 
deťmi v tzv. Mami klube. Spolu 
sme si spievali, hrali sa, knihovníč-
ka prečítala krátku rozprávočku. 
Dokonca sa našiel čas aj na kurz 
štrikovania. 

Diana Falatová

Každý z nás sa usiluje žiť 
v príjemnom a čo najkrajšom 
prostredí. K týmto úlohám 
sa hlási aj mestská časť, aj 
keď často niekde niečo chý-
ba. Občasná reakcia - „pla-
tím dane, nech sa starajú“ 
nie vždy zodpovedá realite, 
keďže všetky miestne dane 
idú mimo mestskú časť - do 
mesta. Pritom aj VZN o čis-
tote hovorí, že každý vlast-
ník nehnuteľnosti by sa mal 
starať o najbližšie verejné 
priestory okolo jeho nehnu-
teľnosti, udržiavať čistotu, pokosiť ... Nie je to nič 
nové, táto „právna“ norma platí od čias Rímske-
ho práva, neskôr bola zakotvená aj v neskoršej 
legislatíve. No niekedy netreba veľa, stačí ocho-

ta, ako napr. v prípade p. Jozefa Gabzdila, ktorý 
požiadal obec o zrezaný kmeň stromu a vylepšil 
verejné priestranstvo. Určite takejto snahe bude 
obec ústretová.

Príklad hodný nasledovania
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Na košickom cintoríne sv. Rozálie sa 
nachádzajú aj náhrobné kamene, na 
ktorých sú uvedené mená vysokých dôs-
tojníkov, vážených šľachtických a meš-
tianskych rodín z Košíc.

Sem pochovali aj rakúskeho majo-
ra Horácia Concorreggia, ktorý padol 
v bojoch pri Barci v roku 1848.

Ofi ciálna slovenská a predtým aj 
česko slo venská vojenská historiografi a 
bitku pri Barci v roku 1848 obchádzala, 
a tak sa informácia o nej dostala doslo-
va do zabudnutia.

Za zachovanie faktov o bojoch pri 
Barci v roku 1848 vďačíme košickému 
kronikárovi Jozefovi Tutkóovi, ktorý po-
písal zimu v Košiciach a okolí na prelo-
me rokov 1848/1849.

Cisárske rakúske vojsko, ktoré sa 
tu v re vo lučných meruôsmych rokoch 
usadilo v zá vere roka 1848 na zim-
né ubytovanie si pokoja dlho neužilo. 
Mesto Košice z juhu a juhozápadu od 
Hanisky ohrozili revolučné vojská ma-
ďarských povstalcov. Táto maďarská 
armáda mala 18 peších práporov, ďalej 
600 slobodných jazdcov a tiež 200 riad-

nych profesionálov z predrevolučného 
vojska husárov. K dispozícií mala aj 42 
kanónov. V priekope popri Myslavskom 
potoku smerom k Červenému Raku si 
maďarskí povstalci osadili svoje kanóny 
namierené na Košice.

Rakúske cisárske vojsko v Košiciach 
malo vtedy k dispozícií okolo 4 000 vo-
jakov, s ktorými postupovali z košickej 
strany v lokalite dnešného sídliska Že-
lezníky až ku starej prachárni smerom 
ku Barci resp. k Myslavskému potoku.

V tomto boji bol počet padlých na 
oboch bojujúcich stranách nepatrný, 
no rakúske cisárske vojsko ukoristilo 
maďarským povstalcom 11 kanónov, 
4 vozy s pušným prachom, 40 vystroje-
ných koní a zajalo 250 povstalcov s via-
cerými dôstojníkmi. Zajatých povstalcov 
za trest poslali do Galície.

Použité zdroje:
1/ Juraj Halász: Staré cintoríny 

a pohrebné miesta v Košiciach (1996)
2/ Jozef Duchoň: Košice v rokoch me-

ruôsmych (Košický večer 25.2.2005)

Ing. Ladislav Falat

V škole po 50. rokoch
V stredu 24. júna prijal starosta František 

Krištof absolventov Strednej poľnohospo-
dárskej školy, ktorí pred 50. rokmi v tých-
to priestoroch maturovali. Po príhovoroch 
nasledovala prehliadka súčasného areálu 
kaštieľa, ktorá končila pri pamätnej tabuli 

Mgr. Pavla Kušníra, ich profesora, ktoré-
mu priniesli venček vďaky, kvety a zapálili 
sviečky. Medzi absolventmi bol aj Vladimír 
Franko, ktorý starostovi venoval zbierku 
„Básne Žipovčana“ a pre Barčanov báseň 
„Barčianske kaštiele“. 

Zabudnutá bitka pri Barci

Barčianské kaštiele,
spomienky našej mladosti.
Zažili sme v nich žiale,
šťastné lásky, sklamania aj bolesti.

Opísať Alma Mater v štyroch veršoch
by bolo málo, desať je už veľa?
Pred 50 rokmi hymna Gaudeamus znela.
Posúďme je to málo či veľa?

Zišli sme sa oslavovať
toto jubileum.
Tešiť sa, že sme sa dožili,
ďakovať Bohu za to milénium.

Poďakujme aj našim profesorom,
že to s nami vytrvali,
lebo my sme sa s nimi
veľmi natrápili.

Už manželka hútala,
prečo v nocí kričím, Hatala, Hatala.
To rovnica ma máta
a nešťastná Pytagorová veta.

Nechajme už nostalgiu
a obráťme list,
tak rýchlo, ako v jedálni
tančili sme twist.

Netoč sa viacej vo víre hriechov
svojej mladosti.
Starobe sa treba pozrieť do očí,
čo stojí za rohom ako pes, keď čaká na kosti.

Zaspievaj si piesne čo si spieval v internáte
pod studenou sprchou vo vani
tú ktorú máš rád, alebo tú našu
„A po nižnej Marhani.”
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Dňa 2. júla uplynulo 20 rokov od 
historickej návštevy Sv. Otca Jána 
Pavla II. v Košiciach, keď na území 
mestskej časti - pri letisku celebroval 
slávnostnú svätú omšu pri svätorečení 
troch Košických mučeníkov a udelenie 
arcibiskupského pália a menovania 
Košickej diecézy na arcidiecézu. Tejto 
slávnosti sa vtedy zúčastnilo takmer 
400 tis. veriacich z Košíc a okolia, do-
konca aj zo zahraničia.Túto udalosť 
nám pripomína areál pamätníka Jána 

Pavla II. pri vstupe do Barčianskeho 
parku na ulici Osloboditeľov.

Tieto udalosti sme si pripomenuli 
pri slávnostnej odpustovej slávnosti 
vo farskom kostole sv. Petra a Pavla, 
ktorú celebroval otec arcibiskup Ber-
nard Bober v nedeľu 28.6. v predve-
čer sviatku sv. Petra a Pavla. Vo svojej 
homílii vyzdvihol hodnotu udalostí 
s  pred dvadsiatich rokov, ako aj osob-
nosti sv. Petra a Pavla, patrónov far-
nosti.

Vo veku 79 rokov vo štvrtok navždy opustil 
športovú obec dlhoročný lekár rôznych reprezen-
tačných výberov vo viacerých odvetviach a v košic-
kom športe všeobecne známy a svojou povahou 
jedinečný Prof. MUDr. Branislav Bohuš, CSc.

Reprezentoval v atletike a športu ostal verný aj 
ako lekár. Na vrcholných svetových podujatiach bol 
so slovenskými atlétmi, hokejistami, basketbalistka-
mi, bol neoddeliteľnou súčasťou košického mara-
tónu, ženského basketbalu, ale i futbalu v Barci.

Možno nie každý vie, že jeho veľkým koníčkom 
okrem športu bolo aj modelárstvo. Stal sa prednos-
tom Kliniky telovýchovného lekárstva v Košiciach. 
Posledná rozlúčka s prof. Branislavom Bohušom 
bola v utorok 16.6. 2015  v košickom krematóriu. 
Česť jeho pamiatke.

Nezabudnime na neho, lebo bol dlhoročnou 
súčasťou Barčianskeho futbalu, venujme mu naše 
modlitby, či spomienky.

Odišla osobnosť aj BarceSlovenský zväz chovateľov 
ZO č. 1 Košice - mesto, Pri po-
šte 2 Košice - Barca usporiada 
v dňoch 17. - 18. októbra 2015 
krajskú výstavu zvierat vo vý-
stavnom areáli Košice - Barca, 
ulica Pri pošte 2.

Vystavované budú rôzne 
druhy zvierat - holuby, králiky, 
hydina, exotické vtáctvo, pro-
pagačne morčatá, ovce a kozy.

Výstava zvierat
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V kultúrnom dome sa po 23 rokoch uskutoč-
nil zhodou okolnosti 23. mája tohto roka nultý 
ročník Barčianskeho majálesu. Akciu pri príle-
žitosti 800-ho výročia prvej písomnej zmienky 
o Barci zorganizovala kultúrna komisia miestne-
ho zastupiteľstva pod záštitou miestneho úradu, 
barčianskych poslancov a starostu Barce. O zá-
bavu sa až do tretej hodiny rannej starala „naša” 
country skupina „Kentucky Jack” a „DJ Marian”.

Osobitne by som chcel v prvom rade poďa-
kovať členom kultúrnej komisie, ktorí pomáhali aj 
počas a po skončení akcie, Renáte Vargovej, pri-
pravila skvelý katering s milou obsluhou a pani 
Eve Berešovej, zabezpečila úžasné prestieranie 
stolov a výzdobu kultúrneho domu.  Keďže išlo 
o nultý ročník, lístky na majáles boli za uvádzaciu 
cenu 2 eura, pričom v cene lístka bol aj výborný 
guľáš a nápoj, čím sme zároveň chceli vzbudiť 
záujem o túto staronovú akciu. Ľudia sa úžasne 
zabávali a už počas majálesu prejavovali veľkú 
spokojnosť s týmto podujatím. Myslím, že všetci 
hostia sa cítili veľmi príjemne. Bolo to vidieť na 
usmievavých, ale aj tancom zmorených tvárach. 

Myslím, že by mohli byť odkazom do budúcnos-
ti, že tento majáles je len jeden z prvých krokov, 
ktorým chceme aj za podpory Barčanov naďalej 
vytvárať priestor a možnosť na priateľské a kul-
túrne stretnutia.

Daniel Antal
Barčiansky poslanec 

a predseda Kultúrnej komisie.vdv

Mestská časť Košice - Barca pripravuje os-
lavy 800. výročia od prvej písomnej zmienky 
o Barci, a to vo Varadínskom registri.

Oslavy plánujeme na posledný augustový 
víkend, a to 28. - 30. augusta.

O podrobnom programe sa včas dozviete 
z plagátov a oznamov. Pre Vašu  základnú in-
formáciu pripravujeme:

• sprievodné kultúrne a športové akcie (vý-
sta va fotografi í, beh Barcou, stolný tenis ...

• kultúrne vystúpenia sólistov - spevákov, 

skupín, ľudového rozprávača, tanečných sú-
borov ... – v amfi teátri a v kultúrnom dome

• rôzne prezentačné akcie v priestoroch 
parku pre deti a dospelých 

• atrakcie pre deti i pre dospelých
• možnosť zaujímavých stánkov, ukážok 

rezbárstva ...
• možnosť rôznych aktivít súťažného cha-

rakteru pre deti i dospelých
Bližšie informácie budú zverejnené formou 

plagátov a na web stránke.

Aj keď z programu kynológov vypadli väčšie sú-
ťaže, predtým konané v Barčianskom parku, predsa 
sa v Barci uskutočnil dňa 16. mája na ihrisku „Za ško-
lou” pre priateľov kynológie 4. preteky Ligy Obe-
dience 2015 so zadaním skúšky. Zúčastnilo sa ho 18 
dvojíc vo všetkých štyroch triedach. Výsledky budú 
započítané do celkového hodnotenia Ligy Obedien-
ce na Slovensku, ktorú pre rok 2015 tvorí šesť pre-
tekov s vyvrcholením na Majstrovstvách SR v Malom 
Lapáši, ktoré sa budú konať 5. - 6. 9. 2015. Spolu 
s organizátormi - Ingrid Ďurčanskou - vedúcou pre-
tekov, v spolupráci s členmi klubu KŠKO Bratislava 
Luciou Bollovou, Karin Ďurčanskou a Michaelou 
Pandulovou otvoril krátkym príhovorom aj starosta 
mestskej časti Košice - Barca František Krištof.

Preteky 
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Organizačné pokyny, pravidlá 
a priebeh súťaže:

Súťaže sa môžu zúčastniť  družstvá,  ktoré 
majú  minimálne  3 členov a maximálne 5. Môžu 
byť rodinné, fi remné, uličné, susedské, priateľ-
ské, dôchodcovské,  mládežnícke od 18 rokov, 
ženské, mužské, zmiešané a iné.

Družstvo si určí názov podľa vlastného uvá-
ženia, resp. podľa toho ako sa chce prezento-
vať, pretože pri hodnotení sa bude prihliadať aj 
na  humor a zaujímavé nápady družstva v ob-
lečení, prezentácii a servírovaní. Pri prihlásení 
družstva do súťaže obdrží  zástupca družstva  
30,00 € na zakúpenie potrebných ingredien-
cií. Všetky suroviny a ingrediencie potrebné na 
varenie gulášu,  kotlík a všetko potrebné nára-
die si zabezpečia súťažné družstvá samé a na 
svoje náklady. Družstvá sa musia prezentovať  
v deň súťaže v čase od 10,00 do 11.00 hod.                   
u organizátora súťaže. Každé družstvo si na 

začiatku vyžrebuje číslo, pod ktorým odovzdá 
svoju hodnotiacu vzorku. Organizátor zabezpe-
čí miesto na varenie, drevo  a prístup k pitnej 
vode. Družstvo pripraví guláš podľa vlastného 
receptu počas konania súťaže a z vlastných su-
rovín. Uvariť musí minimálne 20 litrov gulášu, 
ktorý musí obsahovať mäso. Iné ingrediencie sú 
na zvážení súťažiacich. Množstvo hodnotiacej 
vzorky je cca 1,5 dcl gulášu pre porotcu. Hod-
notiaca vzorka sa odovzdáva o 15,00 hod. a po 
odovzdaní môžu družstvá z uvareným gulášom 
naložiť ako uznajú za vhodné, rozdať alebo aj  
zjesť. Porota hodnotí najmä kvalitu jedla, ale aj 
humor a nápady družstva v oblečení,  servíro-
vaní a pod. V čase hodnotenia vzoriek guláša sa 
súťažiaci zdržujú vo svojom určenom priestore. 
Členovia poroty a súťažiaci počas hodnotenia 
nesmú spolu komunikovať. Zloženie hodnotia-
cej poroty: predseda  a 4 členovia poroty. 

Členovia poroty hodnotia nezávisle  spôsob 
varenia a fi nálny produkt – guláš (farbu, vôňu, 
chuť, konzistenciu) a celkové družstvo, každý 

člen poroty pridelí hodnotenej vzorke jedla 
známku od 1 - 5  za chuť jedla a druhú známku 
od 1 - 5 za kreatívne nápady družstva (obleče-
nie, servírovanie atď.) pričom číslo 5 zna mená 
najlepšie hodnotenie.
Víťazov  súťaže čaká okrem potlesku publika aj:

1. cena : 100,00 € + diplom
2. cena: 70,00 € + diplom
3. cena: 50,00 € + diplom
4, 5, 6 a ďalšie  – diplom a malá vecná cena 

Podmienky súťaže sú dané stačí sa prihlásiť 
na miestnom úrade najneskôr do 15. augusta 2015.

Pri príležitosti 800. výročia Barce, sme sa rozhodli zorganizovať pre našich občanov 
súťaž vo varení gulášu. Prehliadku a ochutnávku svojho kulinárskeho umenia budú 
môcť jednotlivé prihlásené družstvá predviesť 29.8.2015 v miestom parku v Barci. Súťaž 
sa bude isto niesť v duchu zábavy, hudby, dobrej nálady a neopísateľných vôní.

Do tejto súťaže sa môže prihlásiť každý, kto má chuť a odvahu popasovať sa so súperom. 

To je len časť poškodenia fasády oplotenia 
parku.

Úmyselné poškodzovanie obecného majet ku 
a súkromného majetku občanov Barce je trest-
ným činom, ktorý zároveň poškodzuje dob  ré 
meno Barce i jej obyvateľov. Nehovoriac o uráž-
kach, či vulgarizmoch, ktorými sa pre zentovali 

„experti na sprejovanie“ v nedeľu ráno 5. 7. 2015, 
a to na komplet celom novom murovanom plo-
te parku na Abovskej ulici, na budove základnej 
školy, bistra, zdravotného strediska, ďalších oplo-
teniach - múroch, či lavičkách alebo bránach. 
Verím, že podané trestné oznámenia na Polícii 
budú orgánmi činnými v trestnom konaní úspeš-

ní a „hrdinovia“ budú usvedčení a musia očaká-
vať následok, a to minimálne náhrada majetkovej 
škody.

Vulgarizmy, urážky a zámerné poškodzovanie 
majetku do Barce nepatria.

Kto má nejaké špecifi cké  názory, pripomien-
ky – môže ich prezentovať trebárs na plagáte – 
na svojom oplotení, nie poškodzovať oplotenie 
iného, prípadne na zasadnutí miestneho zastupi-
teľstva, kde je daný priestor pre občanov Barce.

Ešte poznámka pre „sprejerov“ ohľadom Bar-
čianskeho parku - park ani v minulosti nepat-
ril obci - počas mandátu mestského poslanca 
a starostovania Františka Krištofa bol získaný do 
majetku mestskej časti Barčiansky park o rozlo-
he 7 hektárov vr. oplotenia, kaštieľa a technickej 
budovy ...

Aj v súčasnosti mestská časť zabezpečuje 
postupne skvalitňovanie podmienok v parku pre 
potreby tak detí, pre mamičky s deťmi,  pre mla-
dých, či penzistov, teraz naviac aj opravy fasády 
oplotenia.

F. Krištof - starosta

TOTO do Barce nepatrí!
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Tak ako 
minulý rok na 

konci školského 
roku sme sa 

opäť rozhodli 
zorganizovať 2 
ročník poduja-
tia, ktoré malo 

v sebe špor-
tovo kultúrne 

aspekty pre deti 
a rodičov.

Tento rok sme k tomu ešte pridali akciu na 
rekonštrukciu a opravu vybavenia, ktoré sa na-
chádza v areáli záhrady MŠ. (Viď. foto po opra-
vách a vymaľovaní.)

Úvodnú časť programu „Dňa rodiny,“ nám 
pripravili deti MŠ, ktoré vystúpili s krátkym prog-
ramom a na záver sa najstaršie deti, ktoré v sep-
tembri nastupujú do základnej školy sa rozlúčili 
so svojimi učiteľkami a asistentkami, ktoré sa o 
nich 4 roky príkladne starali. Nechýbali aj slzič-
ky ...

Následne nás pobavil Kúzelník Wolf, ktorý 
svojim programom pobavil deti a aj dospelých. 
Veríme, že vystúpenie bolo očarujúce a okam-
žitá odozva deti a ich rodičov bola veľmi po-
zitívna.

Hlavným programom tak ako minulý rok boli 
spoločne rodinné súťaže rôznych disciplínach 
kde sa deti aj rodičia určite zapotili a za odmenu 
si mohli odniesť sladkosti .

Záverom pre všetkých účastníkov akcie bol 
pripravený guláš a koláče od našich mamičiek 
pri ktorých v družnej debate sme sa neformálne 
porozprávali a utužili naše vzťahy .

Veríme, že akcia mala úspech a tento druhý 
ročník bol vydarený ... (veď aj počasie nám vy-
šlo, nikomu sa nič nestalo), a preto sa tešíme už 
na ďalší ročník .

Na záver chcem touto cestou poďakovať 
menovite všetkým, ktorí sa podieľali na príprave 
a organizovaní akcie „Deň rodiny 2015“ v MŠ 
Barca.

• Za vynikajúcu prípravu akcie ďakujem všet-
kým zamestnancom MŠ hlavne pani učiteľke 
Grantnerovej a Kantorovej a celému ZR MŠ.

• Za sponzorsky príspevok na akciu a na 
čiastočnú opravu vybavenia záhrady MŠ od ro-
dín a fi riem ďakujeme menovite :

• Ondrej Špirko, Milan Valent, Zoltán Kollár 
(za fi nančné príspevky)

• Renata Vargová (za vynikajúci guláš) Dušan 
Pracko, Miloslav Matáš, Martin Puchala, Alena 
Buľková, Ondrej Kiš , Emilia Sedláková, Katarína 
Vojaček, Juraj Valent (za vecné príspevky a orga-
nizovanie akcie )

Ďakujeme fi rmám a organizáciám : 
• MONTRÚR s.r.o. Košice – Ing. Juraj Ondira 

(za fi nančný príspevok)
• Erik s.r.o – Miroslav Jaško (vecný dar mäso 

na guláš)

• MČ Barca – František Krištof (za zapoži-
čanie pivných stolov, lavíc, zakúpenie sladkostí, 
pokosenie trávy ...)

Záverom veríme, že aj tí ktorí tento krát 
nám priamo nepomohli pri organizovaní akcie 
a rekonštrukcii záhrady MŠ Barca, v budúcnosti 
nám pomôžu aby MŠ Barca a ďalšie inštitúcie 
z Barce boli najlepšie v Košiciach a aby sme boli 
hrdí, že bývame a pracujeme v tejto mestskej 
časti .

Milan Valent 

Viac už napovie malá fotoreportáž.

Hurá,

prázdniny!

Opäť sú tu letné prázdniny. Krásne, dva me-
siace voľna pre deti, resp. žiakov i študentov 
upozorňuje aj na skutočnosť, že je potrebné 
zvýšiť pozornosť na cestách v mestskej čas-
ti, osobitne pre vodičov motorových vozidiel 
a stále predvídať pri zníženej rýchlosti. Zároveň 
venujme všeobecne vyššiu pozornosť všetkým 
deťom okolo nás, aby sme predišli zbytočným 
nehodám, či zraneniu.

V súvislosti so skončením tohto školského 
roku uskutočnila sa v stredu 1. júla záverečná 
porada pedagogického a nepedagogického 
zboru Základnej školy Abovská 36, ktorá kon-
čila slávnostným obedom v školskej jedálni za 
prítomnosti starostov z Barce a zo Šebastoviec. 
Pri tejto príležitosti sa rozlúčili zástupcovia ško-
ly, starostovia i všetci prítomní s riaditeľom Mgr. 
Michalom Ďuríkom, ktorý po pätnástich rokoch 
pôsobenia v tejto škole odchádza do dôchodku. 

Pán riaditeľ vo svojom príhovore poďako-
val všetkým za dlhoročnú spoluprácu a vyslovil 
presvedčenie, že veci, ktoré sa jemu nepodarilo 
dosiahnúť, že sa podaria v dohľadnej dobe, aby 
škola v Barci mala svoje kvality pre budúcnosť 
jej žiakov. 

Deň RODINY v MŠ Barca 2015



9

Tohtoročné oslavy MDD v Košiciach - Barci 
sa uskutočnili v dvoch etapách. Dňa 30. mája na 
ihrisku pod záštitou mestského poslanca Mgr. 
Igora Sidora,  PhD, v spolupráci s mestskou čas-
ťou Košice - Barca, a to krátkym príhovorom na 
uvítanie zo strany pána Igora Sidora, starostky 
zo Šebastoviec Moniky Puzderovej a starostu 
Františka Krištofa z Barce, ktorý osobitne po-
ďakoval za pripravené podujatie podporujúce 
šport a vyzdvihol jeho aktivity pri riešení teloc-
vične v ZŠ. Pre deti boli pripravené zaujímavé 
atrakcie až do 14,00 hod. popoludní. Bližšie už 
fotoreportáž.

Oslavy MDD v Barci na dvakrát

Dňa 6. júna pokračovali oslavy MDD v Barčianskom parku, konkrétne divadielkom pre deti 
v amfi teátri, kde okrem kultúrneho zážitku ich čakala sladká odmena a pitný režim.

Prvé sväté prijímanie je udalosťou v rodine, 
vo farnosti i v obci. Nedeľa 31.mája bola tou 
udalosťou, keď 18 detí z Barce a Šebastoviec 
pristúpili prvýkrát k prvému svätému prijíma-
niu. Pri tejto udalosti ich sprevádzali najbližší, 
rodičia, krstní rodičia, no nechýbali aj učitelia 
a riaditeľ školy. Malá fotoreportáž napovie viac.
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1. Ochraňuje srdce
V prvom rade je dôležité, aby ste dokáza-

li ustriehnuť správnu mieru. I keď je červené 
víno pre náš organizmus pomocou, netreba 
to s ním preháňať. Pre vaše zdravie úplne po-
stačí jeden pohár, pri starších ľuďoch jedno 
deci denne. To pomáha rozprúdiť krv v žilách 
a navyše poskytne dostatok ochranných látok. 
Červené víno chráni naše srdce. Pôsobí ako 
prevencia pred infarktom a pokiaľ máte prob-
lémy s nízkym krvným tlakom, dokáže vám 
upraviť jeho hladinu. Zlepšuje aj činnosť srd-
ca a pomáha vám tak zostať dlhšie pri lepšej 
kondícii.

2. Prevencia pred rakovinou
Vďačiť za to môžeme silnému zastúpeniu 

antioxidantov, ktoré červené víno obsahu-
je práve vďaka svojej farbe. Tie zbavujú telo 
škodlivín a zlepšujú jeho činnosť. Dokonca 
bolo vedecky dokázané, že účinne zabíja 
zhubné bunky v začiatočnom štádiu, no len 
pri niektorých druhoch tohto ochorenia. Ako 
prevencia vynikajúco pôsobí pred rakovinou 
hrubého čreva a vhodné je aj pri problémoch 
ženských orgánov.

3. Zlepšuje trávenie
Pre tráviaci systém je šetrnejšie ako alkohol. 

Keď jete nejaké ťažké jedlo, automaticky by ste 
si k tomu mali dať aspoň deci červeného vína. 
Jeho trávenie bude prebiehať lepšie, nebudete 
mať kŕče alebo bolesti a ani pocit ťažkého ža-

lúdka. Taktiež sa vám zlepší vyprázdňovanie a 
nemusíte sa báť ani toho, že by vás zapieklo.

4. Vínny kúpeľ
Táto veľmi príjemná rada sa bude týkať va-

šej pokožky. Červené víno totiž pôsobí proti jej 
starnutiu, zjemňuje ju na dotyk a pomáha bo-
jovať aj proti tvorbe vrások. Postačí vám napl-
niť vaňu vodou a do toho naliať aspoň pol litra 
vína. V tomto sa stačí vykúpať a užiť si všetky 
pozitívne vlastnosti. Vo Francúzsku robia do-
konca aj špeciálny kúpeľ, ktorý pozostáva len 
zo samotného vína a pôsobí aj ako silná očista 
organizmu.

5. Pomoc pri ateroskleróze
Práve v tomto prípade by ste si mali dopriať 

jedno deci vína v ranných hodinách. Vďaka 
nemu sa totiž zabraňuje ukladaniu tuku v ži-
lách a zlepšuje sa ich priechodnosť. Takto vás 
chráni i pred možnosťou mozgovej príhody. 
Taktiež zlepšuje stavy pri kŕčových žilách. Lep-
šie v nich rozprúdi krv a zmierňuje bolestivé 
stavy. Nohy nepôsobia tak ťažko a bude sa 
vám lepšie chodiť.

6. Dezinfekcia rán
Ak sa porežete alebo niekde spadnete, 

musíte ranu v prvom rade dezinfi kovať, aby 
sa do nej nezaniesla infekcia. Keď nemáte po 
ruke žiaden dezinfekčný prostriedok, môžete 
na tento účel použiť aj červené víno. Nie je tak 
silné a agresívne ako alkohol, takže rana ne-
bude tak nepríjemne páliť a ako bonus navyše 

zmierňuje zároveň zápalové procesy a zlepšu-
je ich hojenie.

7. Zlepšuje pamäť, 
    chráni pred Alzheimerom
Resveratrol je ďalšou z dôležitých zložiek 

červeného vína. Ten priamo ovplyvňuje našu 
pamäť. Zlepšuje jej funkciu a je veľmi dôleži-
tým pomocníkom pri Alzheimerovej chorobe. 
Pôsobí ako prevencia a taktiež nás chráni pred 
skorou stareckou demenciou.

8. Omladzuje
Červené víno nepôsobí dobre iba na náš 

zovňajšok. Nielen zmierňuje výskyt vrások a 
zlepšuje náš vzhľad. Ak ho budeme piť pra-
videlne, vďaka antioxidantom budeme dlhšie 
svieži, v dobrej kondícii a môžeme sa v zdra-
ví dožiť aj vyššieho veku. I v tomto prípade je 
však dôležité myslieť skôr na decentné množ-
stvo a neopíjať sa z neho.

9. Znižuje riziko depresie
Najprv by ste si mali ujasniť jednu vec. 

Depresia sa vínom nelieči, pôsobí len ako pre-
vencia. Teda ak ňou už trpíte, musíte sa mu 
rovnako ako inému alkoholu vyhýbať. Keď si 
však občas dáte z neho niekedy pohárik, zlep-
šuje to nielen náladu, ale pozitívne vplýva aj 
na myseľ a zameriava vás to na pozitívnejšie 
ciele. Na tento trik vám postačí jeden pohárik 
týždenne.

10. Zlepšuje kvalitu zubov
Vďačiť za to môžeme polyfenolom. Tie 

zabíjajú baktérie v ústnej dutine, ktoré sa ne-
usádzajú na zubnej sklovine. I keď ju síce mier-
ne zafarbia, to dokážete vyriešiť inými trikmi. 
Hlavné je, že takto úspešne predídete tvorbe 
kazov. Taktiež zlepšuje kvalitu ďasien a chráni 
vás pred vznikom paradentózy.

Dňa 10. júna sa v našej knižnici konala posledná kreatív-
na dielňa pred prázdninami. Šikovné žienky a dievčatá si zo-
pakovali servítkovú techniku obohatenú o škrupinkový vzor.     

Diana Falatová

Traduje sa, že práve jemu môžu Francúzi ďakovať za dlhovekosť a dobré 
zdravie. Už viacero výskumov dokázalo, že červené víno je mimoriadne pros-
pešné pre naše zdravie. Pôsobí ako prevencia pred mnohými ochoreniami, 
chráni naše srdce a vďaka vzácnemu zloženiu zlepšuje aj kvalitu našej pleti. 

Kreatívna dielňa
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Od 1. júla tohto roku nás čakajú nové pokuty 
a tiež nový zákon o objektívnej zodpovednosti 
za dopravné priestupky. Vodiči, ktorí nedodržia 
predpisy, budú od júla platiť ešte vyššie pokuty 
ako doteraz. 

Objektívna zodpovednosť znamená povin-
nosť držiteľa vozidla zabezpečiť dodržiavanie 
vybraných pravidiel cestnej premávky vodičom, 
ktorému vozidlo zveril. Za protiprávne konanie 
spáchané s jeho vozidlom bude totiž zodpoved-
ný práve držiteľ vozidla - bez ohľadu na osobu 
vodiča vozidla. Nové povinnosti držiteľovi vozid-
la sú platné od 1. júla tohto roku, kedy nadobúda  
účinnosť novela zákona o cestnej premávke.

Objektívna zodpovednosť je nástroj štátu, 
ktorý efektívne „núti“ vodičov dodržiavať kon-
krétne pravidlá cestnej premávky, aby nemohli 
jazdiť rýchlo, na červenú, zaparkovať kdekoľvek 
a podobne. Inštitút objektívnej zodpovednos-
ti sa bude viazať na porušenia pravidiel cestnej 
premávky, ktorých nedodržanie spôsobuje do-
pravné nehody s následkami na živote a zdraví 

a súčasne na tie, ktoré je možné zaznamenať 
technickými prostriedkami. Týmto pravidlom po 
dobudovaní plne automatizovaného systému sa 
tiež očakáva pokles následkov dopravných ne-
hôd na živote a zdraví rádovo o 30 až 40 per-
cent. 

Výška pokút za jednotlivé správne delikty 
bude striktne určená, policajný orgán nebude 
oprávnený uložiť inú pokutu ani prihliadať na 
žiadne okolnosti alebo osobu páchateľa. Naprí-
klad za prekročenie rýchlosti v obci bude hroziť 
pokuta 15 až 798 eur, mimo obce 30 až 798 eur. 
Za predchádzanie sa udelí 249 eur, porušenie 
zákazu otáčania alebo cúvania 99 eur. Za pre-
jazd cez železničné priecestie bude hroziť 300 
eur, rovnako aj za „stopku“ a prejazd na červenú. 
Pokutu až do výšky 798 eur bude možné uložiť 
za prekročenie maximálnej prípustnej hmotnosti 
vozidla. 

Ako motivácia riešiť vec v rámci inštitútu ob-
jektívnej zodpovednosti bude držiteľovi vozidla 
umožnené zaplatiť len 2/3 z celkovej výšky po-

kuty uloženej v rozkaze, ak tak vykoná do 15 dní 
odo dňa jeho doručenia. Pokiaľ ju však zaplatí 
po tejto lehote, musí už uhradiť jej plnú výšku. 
Zaplatením pokuty sa celá vec ukončuje, bez 
akéhokoľvek zápisu do evidencie vodičov. Po-
kutu nebude možné zaplatiť v hotovosti, iba na 
príslušný bankový účet. Držiteľ vozidla má tiež 
možnosť podať voči rozkazu odpor (opravný 
prostriedok proti rozhodnutiu) a môže uviesť 
údaje o vodičovi, ktorý pravidlá cestnej premáv-
ky porušil. V prípade neúspešného odporu však 
uhradí aj trovy konania vo výške 30 eur.      

Zavedením objektívnej zodpovednosti sa 
sub jektívna zodpovednosť nemení ani neruší. 
Vodiči budú rovnako ako doteraz kontrolova-
ní policajtmi, či dodržiavajú pravidlá cestnej 
premávky. V prípade porušenia zákona budú 
naďalej riešení podľa priestupkového zákona a 
nezmeneného sadzobníka pokút. Ak vec nebu-
de možné vybaviť v blokovom konaní, správny 
orgán ju bude riešiť v správnom konaní tak ako 
doposiaľ. 

Vodiči pozor!

V rámci prezentácie pre deti z MŠ predviedli 
zložky civilnej ochrany mesta Košice, mestskej 
polície a členovia organizácie MRAK - hasiči 
z Barce ukážky z činnosti týchto zložiek, a to 
priamo v areáli materskej školy. Možno aj vďaka 
tejto akcii vyrastú z nich noví záchranári. Bližšie 
už malá fotoreportáž.

Ukážky pre deti z MŠ
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Počet miest, kam sa dá doletieť 
pravidelnými linkami z Košíc, sa cez 
víkend rozrástol o ďalšie dve. V pia-
tok 5. júna sa z metropoly východu 
premiérovo letelo do talianskeho 
Bergama pri Miláne, v nedeľu do an-
glického Doncasteru pri Sheffi elde.

Piatkovým letom do talianskeho 
Milána/Bergama a nedeľňajším do 
anglického Sheffi eldu zároveň pri-
budli dve nové pravidelné linky. Tam 
a späť fungujú dvakrát do týždňa. 
Obe nové linky spustil Wizz Air, kto-
rý do metropoly východu prišiel len 
v septembri 2013.

Odvtedy už prepravil z Košíc a do 
Košíc viac ako 170-tisíc cestujúcich. 

„Sme hrdí, že môžeme slúžiť ako 
vstupná brána do najdynamickejšie 
sa rozvíjajúceho mesta na Slovensku. 
Vďaka podpore našich partnerov sú 
Košice spojené pravidelnou leteckou 
linkou už so siedmimi európskymi 
mestami,“ povedal riaditeľ košického 
letiska Karl Dandler. "Som veľmi rád, 
že aj vďaka podpore našich partne-
rov ako mesto Košice, Košice turiz-
mus a Košický samosprávny kraj sú 
Košice spojené pravidelnými letec-
kými linkami so siedmimi európskymi 
mestami.“

Britský veľvyslanec na Slovensku 
Andrew Garth dúfa, že linky Wizz 
Airu prinesú na východ mnoho brit-
ských turistov i podnikateľov a ich 
prítomnosť bude mať pre nás aj eko-
nomickým prínos.

Otvorenie leteckého spojenia z do 
Bergama privítal aj taliansky veľvysla-
nec Roberto Martini.

Linka podľa neho prispeje k ďal-
šiemu rozvoju spolupráce, ktorá je už 
teraz na vysokej úrovni.

Spolu s aktuálnou ponukou desia-
tich letov týždenne do Londýna tak 
prepravca ponúka v lete až štrnásť le-
tov týždenne, čiže dva lety každý deň. 

Pravidelné lety z Košíc
• Praha 11x týždenne
• Bratislava 6x týždenne 
  (a následne aj do Prahy)
• Viedeň 12x týždenne
• Londýn 7x týždenne
• Kyjev 4x týždenne
• Miláno/Bergamo 2x týždenne
• Sheffi eld 2x týždenne 

Tím hasičov košického letiska vytvoril 
najkrajšiu vodnú bránu na svete. Ružo-
vo-modrý oblúk z dvoch prúdov vody, 
ktorou začiatkom júna privítali lietad-
lo spoločnosti Wizz Air pri príležitosti 
otvorenia ich leteckej základne v Koši-
ciach, získal v hodnotení renomovaného 
leteckého portálu anna.aero prvú cenu. 

Spomedzi fotografi í symbolických 
vodných slávobrán z celého sveta le-
tisku v Košiciach udelila odborná poro-
ta najvyšší počet bodov v tomto roku 
– až 36,8 z maximálnych 40. Košická 
vodná brána predbehla aj letiská sve-
tových metropol, ako sú Tokio, Berlín, 
Budapešť či americký Portland.

Nové letecké linky z Košíc
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Chcete vedieť čo sa deje vo Vašej Barci?

Aplikácia BARCA zdarma do Vášho telefónu!
Miestny úrad neustále hľadá možnosti, 

ako čo najefektívnejšie informovať svojich 
občanov o dianí v našej mestskej časti.  Na-
šou snahou je poskytnúť informácie aj obča-
nom, ktorí sú celý deň v práci alebo mimo 
bydliska a nezachytia informácie z miestneho 
rozhlasu alebo úradnej tabule zverejnené 
v pracovnom čase. Priblížiť sa chceme aj čas-
tiam, kde zatiaľ miestny rozhlas nie je.

Pokiaľ máte k dispozícii smartphone 
s operačným systémom Android, máte mož-
nosť stiahnuť si zdarma z Play Store (Obchod 
Play) aplikáciu ‘Košice Barca’. Formou blesko-
vých správ budete informovaní automatický-
mi notifi káciami o výpadkoch prúdu, plynu či 
vody, organizovaných športových a spolo-
čenských akciách či iných dôležitých skutoč-
nostiach. Aplikácia Vám umožní mať všetky 
dôležité informácie vždy poruke a na jednom 
mieste aj bez toho, aby ste mali aplikáciu ak-
tívne spustenú.

Momentálne je k dispozícii verzia aplikácie 
pre systém Android, verzia pre Apple iPhone 
bude k dispozícii v priebehu niekoľkých týž-
dňov.

Snahou autorov bolo vytvoriť ľahko ovlá-
dateľnú a prehľadnú aplikáciu pre všetky 
vekové kategórie občanov. Mestská časť 
prejavila o aplikáciu okamžite záujem, vďa-
ka čomu celé riešenie bolo poskytnuté obci 
v rámci pilotného projektu zdarma na neob-
medzenú dobu.

Hlavné funkcie aplikácie:

• Automatické upozornenie na novú 
správu priamo na Vaše mobilné zariadenie 
formou vlastnej ikony (erbu Barce) v lište no-
tifi kácií. Správy sa nezamiešajú medzi iné no-
tifi kácie a správy v rámci iných aplikácii

• Minimálna veľkosť aplikácie (3MB)
• Kontakty na samosprávu a iné subjekty 

v Barci.

Zobrazovanie aktualít automaticky aj na 
internetovej stránke  www.barca.sk

Ruščák Drahoslav

Každoročne v rámci vyučova-
nia prídu ma miestny úrad žiaci 
základnej školy so svojimi učiteľ-
kami v rámci poznávania učiva 
v oblasti občianskej náuky. Oso-
bitne je to zamerané na úroveň 
samosprávy, jej úloh v rámci živo-
ta v obci, či v rámci mesta Košice. 
Starosta okrem vymedzenej pred-
nášky ku konkrétnej téme potom 
odpovedá na otázky žiakov, a to 
často aj mimo danej témy. Spo-
ločná fotografi a so záveru vyučo-
vacej hodiny. 

Spolupráca
so školou

OBSAH VODY
 ... v tukovom tkanive (10 %) je nižší ako 

v kostiach (22 %)?
 ... v pečeni tvorí 68 % hmotnosti a v ob-

ličkách až 83 %?
 ... v mozgu je približne 75 % a v krvi až 

95 %?
RADÍ: 
GASTROENTEROLÓG PETER MINÁRIK
 Ako pomôcku pre oprávnený príjem te-

kutín možno použiť túto jednoduchú schému: 

• 07 – 10 rokov: 60 ml tekutín na kg
telesnej hmotnosti, 

• 10 – 13 rokov: 50 ml na kg, 
• 14 rokov a viac: 30 až 40 ml na kg.
Tieto čísla vyjadrujú bazálny príjem te-

kutín, ktorý nezohľadňuje zvýšenú potrebu 
z iných príčin, ako je šport alebo zvýšená fy-
zická námaha pri práci spojená s potením, ale 
aj pobyt v saune, horúčka a podobne. Vtedy 
treba telu dodávať viac tekutín.
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Barčiansky park môjho detstva bol iný, ako je te-
raz. Bol prerastený, nepokosený, neosvetlený, alebo 
len sporo a tak trochu tajuplný. Každá zákruta a každé 
zákutie malo svoje čaro a svoju atmosféru. Dodnes si 
pamätám, ako voňal biely agát v prvej zákrute.

Každé ročné obdobie malo v parku svoj pôvab. 
Čaro Vianoc, fascinujúce už samé osebe, bolo umoc-

nené prázdninami (vtedy pre nás deti nekonečnými), 
skoré stmievanie, tmavá obloha a biely sneh. Na sva-
hu množstvo detí, na sánkach, na korčuliach, alebo 
len tak na zadku... Každý si našiel ten svoj správny 
terén, niekto mierny dlhý kopec, iný krátku sínusoidu, 
tí najodvážnejší „štokovčak“. Ako menšie dieťa som 
spoznávala sánkovanie s otcom za chrbtom, cítila 
som sa bezpečne, lebo on brzdil a „šoféroval“, neskôr 
sama. 

Väčšinou som sa pri sánkovaní vyhýbala pre-
plnenému svahu a vyberala som si svoje miesta. 
To sa mi raz vypomstilo. Poobede som naložila na 
sánky korčule a vyrazila do parku. Boli prázdniny! 
S nadšením som sa spúšťala na korčuliach z malé-
ho kopčeka a sánky s čižmami ma čakali na vrchu. 
V nadšení som nepostrehla, že čas pokročil a začalo 
sa stmievať. Rýchlo som vybehla hore, sadla na sánky 
a začala sa prezúvať. Veľmi som sa ponáhľala, lebo 
tma sa spúšťala rýchlo a ja som už myslela na rodi-
čov, ako ma doma s obavami čakajú. A vtedy sa to 
stalo! Pre detskú dušičku situácia ako z hororu. Hore 
na malom kopčeku bol otvor, vedúci zvrchu do piv-
nice pod svahom. Rodičia a starí rodičia rozprávali, 
ako tam za vojny zriadili provizórny lazaret a ukla-
dali tam vojakov. Veľký vchod do pivnice bol zboku 
kopca a už vtedy bol takmer zosunutý a zatarasený. 
Ani náhodou by som sa nebola ani cez deň ku tej 
pivnici priblížila. Ale stalo sa, ako som sa snažila čím 

rýchlejšie prezuť, jedna čižma cez horný ot-
vor skončila v pivnici. Skúšala som nájsť neja-
kú palicu a čižmu vytiahnuť. Ale tá len skĺzla 
stále hlbšie. Už ju takmer nebolo vidieť, bola 
skoro tma a biela čižma matne svietila v ta-
juplnej pivnici. Prísť domov bez čižmy bolo 
pre mňa nemožné, to som rodičom nemohla 
urobiť. Všetky moje pokusy dostať čižmu von 
skončili neúspechom. V strachu a zúfalstve 
(neviem, čoho som sa vtedy bála viac – hne-
vu rodičov, alebo mŕtvych vojakov) som si 
sadla na sánky a nehrdinsky dovolila slzám, 
aby vybehli. Neviem, ako dlho som tam se-
dela, keď si ma všimli chlapci, ktorí sa tiež 
zdržali na svahu a prišli ku mne. Na otázku, 
čo sa mi stalo, som s plačom vysvetlila a uká-
zala na matný biely fľak v otvore v strašidel-
nej pivnici. Nikdy by som sa nebola chlapcov 
opovážila požiadať o pomoc, nepoznala som 
nikoho z nich a v tom veku boli chlapčen-
ské a dievčenské svety oddelené, ale stal sa 
zázrak! Chlapci sa na nič nepýtali, vošli do 
pivnice (v tej tme!) a čižmu mi doniesli! V ži-
vote som nebola nikomu taká vďačná. Ani 
neviem, či som im poďakovala. Ak nie, tak to 
robím teraz. Obula som si na kosť zmrznutú, 

od mrazu praskajúcu čižmu a trielila domov. Ani si 
nepamätám, ako som došla domov, asi som sa ne-
nápadne rýchlo umyla a vkĺzla premrznutá a prestra-
šená do obývačky so svietiacim stromčekom, pred 
televízor medzi rodičov, sestru a „babu“, kde som sa 
cítila v bezpečí pred celým svetom a jeho „bubákmi“.

Pod Zichyho kaštieľom, na rovinke kde sa hroma-
dila voda, boli veľké mláky a tie keď zamrzli, bolo 
korčuľovania do úmoru. Boli nerovné, s ryhami, ale 

ten pocit voľnosti na korčuliach bol nádherný. Znovu 
sánky zaparkované pri ľade.

Keď prichádzala jar, cestou do školy popri parku 
nebolo možné nevšimnúť si krehké púčiky a lístky, 
rašiacu trávu. Neskôr prišiel čas fi aliek. A vtedy za-
čal hon za hniezdami fi aliek, poskrývanými po celom 
parku. Dnes mám doma plnú poličku značkových 
parfémov, ale žiadny nevonia tak, ako voňala malá, 
vlastnoručne nazbieraná malá kytička fi aliek v obyčaj-
nom poháriku. Nie je to sentiment. Niekto vníma svet 
skôr cez zážitky, svetlá, udalosti, na mňa vždy veľmi 
pôsobili vône. Ak sa mi vybaví spomienka, je stále 
spojená s vôňou. Ku každému človeku, ku ktorému 
mám vzťah, je priradená vôňa, ktorá sa nedá oddeliť. 
Preto ten park a fi alky...

Potom orgován, ktorý rástol nestrihaný a prerastal 
cez drôtený plot parku, agát a vôňa tráv. Prechádzala 
som sa pod veľkým balkónom kaštieľa a predstavo-
vala si, že chodím po jeho izbách. Vtedy tam bola ne-
jaká škola a určite by som bola sklamaná, keby som 
sa tam bola mohla naozaj prechádzať. Ale v mojich 
snoch boli tie sály prekrásne. Som nekonečne vďačná 
tým, ktorí vynaložili úsilie zachovať a obnoviť to čo 
z kaštieľa zostalo. A tak, vďaka nim, môžem aj dnes 
kráčať po starobylom schodišti a parketách a pozerať 
z balkóna a vežových izieb na park.

Dnes je park nádherný. Hovoria to nielen Barča-
nia, ale aj ľudia, ktorí sem zablúdia na prechádzku. 
Dnes už nie je tajomný, je udržiavaný, osvetlený a úh-
ľadný.

Dnes už nechodím do školy po chodníku popri 
parku, ale v duchu sa šmyknem na dlhej kĺzačke, tak 
ako kedysi. Park, jeho krásne trávniky a staré stromy 
obklopujú kaštieľ aj dnes, len sa je treba pozrieť ... 

Anka Buľková

Čítajme si 2015

Dňa 18. júna 2015 sa konala celoslovenská akcia s názvom "Čítajme si 2015". Išlo vlastne o čitateľský 
maratón pre deti a mládež, ktorý mal presne stanovený čas a to od 9.00 do 15.00 hod. Do akcie sa zapojili aj 
žiaci so ZŠ Abovskej na pôde knižnice a prispeli k celoslovenskému rekordu počtom 64 detí. Diana Falatová
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Pohľad na pitný režim
Pitný režim sa vo všeobecnosti považuje za 

nevyhnutný pre zachovanie zdravia a správ-
neho fungovania organizmu. Voda je v tele 
najviac zastúpenou látkou, priemerne tvorí 60 
percent telesnej hmotnosti, no jej objem sa 
pohybuje v rozmedzí od 45 až do 75 percent 
a závisí najmä od veku, pohlavia a od telesnej 
stavby. Celkový objem vody v tele s pribúdajú-
cim vekom klesá, najvyšší je u novorodencov, 
najnižší u ľudí starších ako 50 rokov.

Kde sa voda stráca
Voda vytvára v organizme prostredie 

a  optimálne podmienky pre nepredstaviteľný 
počet chemických a biochemických procesov. 
Pomáha prenášať živiny do buniek a kyslík do 
mozgu, absorbovať minerály, vitamíny, amino-
kyseliny, glukózu a iné dôležité látky, reguluje 
telesnú teplotu, pôsobí ako mazivo v kĺboch a 
vo svaloch, odplavuje škodlivé látky a rozpúšťa 
odpadové látky. Pri všetkých týchto metabo-
lických procesoch dochádza k prirodzeným 
stratám vody a organizmus je odkázaný na jej 

neustále dopĺňanie tak, aby jej obsah v tele 
zostával prakticky rovnaký.

Premenlivá potreba
Odporúčané denné množstvá vody sa 

v jed   notlivých krajinách líšia, no odborníci 
sa zhodujú v tom, že na primeranú hydratáciu 
a doplnenie denných strát vody treba 1,5 až 
2 litre tekutín denne, pretože v miernom kli-
matickom pásme približne toľko stratíme pri 
dýchaní, potení, v moči a v stolici. 

 To, aké množstvo tekutín však naozaj po-
trebujete, ovplyvňujú viaceré faktory: vek, te-
lesná hmotnosť, zloženie a množstvo stravy, 
telesná aktivita, aktuálny zdravotný stav, ale aj 
teplota a vlhkosť prostredia. Optimálny denný 
príjem tekutín sa niekedy zmení aj zo dňa na 
deň. Iný bude za daždivého dňa, ktorý prele-
žíte na gauči, iný v slnečný letný deň na výlete 
či pri kosení trávnika, práve preto by ste mali 
pitnému režimu venovať primeranú pozor-
nosť.

Odborníci na výživu odporúčajú na bežné 
pitie pramenitú vodu a minerálnu vodu s opti-
málnym zložením potrebných minerálnych 
látok, pretože najlepšie zodpovedá každo-
denným potrebám vášho tela.

Silno mineralizované vody sú vhodné pri 
vyššej fyzickej záťaži, keď nastáva rýchlejší 
úbytok minerálov, alebo ako súčasť liečby. Pri 
dlhodobej a pravidelnej konzumácii by však 
mohli mať negatívne účinky na zdravie, na-
prík lad zvýšený krvný tlak, zanesené cievy či 
obličkové kamene. Riziko zdravotných prob-
lémov by sa mohlo objaviť aj vtedy, keby ste 
pili iba jeden či dva druhy minerálok, preto ich 
treba striedať.

Na každodenné pitie uprednostnite pra-
menité vody, u ktorých celková mineralizácia 
nepresahuje 1 gram minerálov na liter. Na 
obale si všímajte údaje o celkovej mineralizácii 
a obsah sodíka. Voda príliš chudobná na mi-
nerály je rovnako nevhodná ako vysokomine-
ralizovaná voda.

Park potrebuje
pomoc

Barčianske jazierko v parku má nové prírastky húsok labuťovitých. Štyri húsatá sú výsledkom starostlivosti pána Imricha Vargu v umelej liahni 
a ďalšie štyri húsatká boli vyvedené húskou, za podpory a starostlivosti p. Imricha a Tomáša Vargu, za čo im patrí aj touto cestou poďakovanie. 

Vysoké teploty, horúčavy a následne búrky 
pôsobia negatívne na park, v ktorom s obľubou 
hľadáme oázu pokoja a pohody. Vysokou tep-
lotou vysychá tráva, na jazierku sa začína robiť 
“žaburina” a následné búrky lámu stromy. Z po-
sledných dní je to búrkou zlomená lipa v cen-
tre parku a na jazierku bojujeme s povrchovými 
riasami. Príkladné je, že miestny poslanec Marek 
Rusnák ochotne pomôže zamestnancom úradu 
pri zbere a odsávaní “žaburiny”.

F. Krištof

Jazierko má prírastky
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Dňa 14.6.2015 sa o 16.00 hod. v Rímskoka-
tolíckom kostole v Barci uskutočnil Charitatívny 
koncert Mariána Čekovského. Koncert otvo-
ril spevácky zbor Magnólia Pro Musica na čele 
s dirigentkou Mgr. Džoganovou, ktorý svojím 
vystúpením a krásnym spevom dostal určite veľ-
kú časť divákov. Ako ďalší vystúpil hosť Mariána 

Čekovského, Lukáš Adamec. Bolo to jeho prvé 
vystúpenie v kostole a bol veľmi potešený, že 
sa mohol zúčastniť tejto charitatívnej akcie. Ako 
to býva, najlepšie prichádza na koniec, koncert 
uzavrel sám usmievavý a vždy dobre naladený 
Marián Čekovský. Ten, so svojou kapelou a hos-
ťom p. Romanom Vitkovským, zaspievali známe 
hity.

Vstupné na koncert bolo dobrovoľné. Celý 
výťažok z koncertu bol odovzdaný riaditeľke 
Detskej onkológie v Košiciach, MUDr. Irine Orav-
kinovej. Celkovo sa vyzbieralo 1800,-€.

Hlavnými organizátormi koncertu boli: Agen-
túra Daisy /manažér Mariána Čekovského – Ing. 
Marek Béreš/, ČekyPoint, Miestny úrad Mestská 

časť Košice - Barca, spoluorganizátor Rímskoka-
tolícka farnosť Košice – Barca – vdp. Jozef Vihon-
ský. 

Veľká vďaka patrí aj hosťom, ktorí sa vzdali 
honoráru v prospech detskej onkológie, všet-
kým zúčastneným, ktorí prispeli dobrovoľným 
vstupným a tým, ktorí prispeli svojou aktivitou 
a pomocou: moderátorka Mgr. Zuzka Bobríková, 
Ozvučenie TOLFI, kvetinové dary od 
Ginka s.r.o., Mada music. 

Osobitné poďakovanie patrí za 
tech nickú prípravu poslancom Ma-
riánovi Kačmárovi, Marekovi Rusná-
kovi, kostolníkovi a pracovníkovi MÚ 
Jožkovi Širokému, dobrovoľníkom - 

Veronika Tóthová, Matúš Kačmár, Jarka Baňasová, 
Betka Bednárová. 

Osobitné poďakovanie patrí pánovi Pavlovi 
Ružičkovi za zabezpečenie občerstvenia a pani 
Rusnákovej, ktorá napiekla výborné koláče pre 
účinkujúcich v rámci charitatívneho programu. 

Za priebežné fotografovanie akcie ďakujeme 
p. Mirkovi Vaculovi.


